

## Friends of the McGill Library

The Friends of the Library is a volunteer organization linking the McGill University Library with the greater community. Our mission is threefold:

- To nurture community interest in the Library.
- To support Library initiatives and events.
- To raise awareness and resources for the Library.

Join the Friends of the Library and experience thought-provoking, intellectually stimulating programming while supporting innovative library projects.

### Recent Highlights

- Shakespeare Lecture. Featuring Stratford Festival actor, director and playwright Scott Wentworth. Sponsored by Hilary Pearson and Michael Sabia. (cover)
- F.R. Scott Lecture with the Right Honourable Richard Wagner, Chief Justice of the Supreme Court of Canada. Sponsored by Lavery Lawyers. Photo: Egan / Dufour. (cover)
- Hugh MacLennan Lecture in collaboration with the Blue Metropolis Literary Festival. Giller Prize winning author Esi Edugyan in conversation with CBC personality Amanda Parris. Sponsored by Don Walcot. (below)



## Programs

We host three major public lectures every year, the F.R. Scott Lecture, the Hugh MacLennan Lecture and the Shakespeare Lecture. These events appeal to a broad audience and feature noted speakers, including great actors, writers, historians and jurists. As well, every year we honour a Friend of the Year at our Annual General Meeting.

We also support library exhibits and events which spotlight the varied and unique McGill Library collections.

For more information on our program of lectures and events, please visit us at:

[mcgill.ca/library-friends](http://mcgill.ca/library-friends)



- New York Times best-selling author Louise Penny and event sponsor Don Walcot at the Hugh MacLennan Lecture, held in collaboration with the Blue Metropolis Festival. (left)
- Vernissage, Visible Storage Gallery featuring works from McGill's Visual Arts Collection. (top right)
- F.R. Scott Lecture. Featuring CBC journalist Anna Maria Tremonti sponsored by the Honourable John Gomery and the Honourable Pierrette Rayle. (bottom right)

## Tomorrow's Library



McGill's Library is on the threshold of a major transformation. *Fiat Lux*, from the Latin "Let There Be Light" carved on the lintel over the original library's door, is the standard bearer for a new vision of teaching, learning and research. It will transform the Library into a visionary nexus for teaching and research in the digital age. This ambitious project will double the spaces available for students and faculty so that they may study and share knowledge in revolutionary new ways. Among other features, it will provide for a light-filled atrium, an iconic reading room with views of Redpath Hall, the campus and Mount Royal, along with a multi-functional stepped forum.

The Friends was an early promoter of *Fiat Lux* and continues to be an enthusiastic partner in making this re-imagined library of the future a reality for all. For further information, please visit: [mcgill.ca/lib-reimagined](http://mcgill.ca/lib-reimagined)

- 2018 Friend of the Year Award presented posthumously to Professor Emerita Blema Steinberg and Chancellor Emeritus, Arnold Steinberg, CM, OQ by McGill Principal Suzanne Fortier (r) and accepted by their daughters, Donna Steinberg Stern (centre r) and Margot Steinberg (centre l) in the presence of Friends President Ann Vroom (l). (below)



## Membership privileges

When you join the Friends of the Library, you not only help the Library thrive, you are also entitled to:

- Advance notice of Friends upcoming events
- Invitations to exhibition openings and programming at the Library
- Borrowing privileges at the McGill Library

## Join the Friends of the Library

You can renew or become a Friend of the Library by going to [www.mcgill.ca/library-friends/](http://www.mcgill.ca/library-friends/) or by completing and returning this form.

**Membership costs \$50 and is tax deductible.**

Name \_\_\_\_\_

Address \_\_\_\_\_

City \_\_\_\_\_ Province \_\_\_\_\_ Postal Code \_\_\_\_\_

Tel.: \_\_\_\_\_ Email \_\_\_\_\_

### Payment Method

*Credit Card: McGill accepts Visa, MasterCard and American Express*

Credit Card # \_\_\_\_\_

Expiration Date \_\_\_\_\_

Signature \_\_\_\_\_

or

*Cheque payable to: McGill Friends of the Library*

c/o Office of the Dean of Libraries  
McLennan Library Building, main floor  
3459 McTavish Street, Montreal, QC, Canada  
H3A 0C9 Tel.: 514-398-4677

Do you *love* the Library?

# Become a Friend



[mcgill.ca/library-friends](http://mcgill.ca/library-friends)



## Les Amis de la Bibliothèque de McGill

Organisme bénévole, Les Amis de la Bibliothèque, jette un pont entre la Bibliothèque de l'Université McGill et le grand public. Notre mission comporte trois volets :

- promouvoir l'intérêt communautaire pour la Bibliothèque;
- favoriser ses initiatives et ses activités; et
- faire connaître ses ressources.

Joignez-vous aux Amis de la Bibliothèque pour épauler ses projets novateurs et faire l'expérience d'une programmation propre à stimuler la réflexion et l'intellect.

Aimez-vous la bibliothèque ?

# Alors, soyez un ami



[mcgill.ca/library-friends](http://mcgill.ca/library-friends)

### Faits marquants récents

- Conférence Shakespeare. Mettant en vedette l'acteur, metteur en scène et dramaturge Scott Wentworth. Commandité par Hilary Pearson et Michael Sabia. (page couverture)
- Conférence F.R. Scott avec Le très honorable Richard Wagner, juge en chef du Canada. Commandité par Lavery Avocats. Photo: Egan / Dufour. (page couverture)
- Conférence Hugh MacLennan en collaboration avec le Festival littéraire international Metropolis bleu. L'auteur Esi Edugyan, lauréat du prix Giller, s'entretiendra avec Amanda Parris, personnalité rattachée à la CBC. Commandité par Don Walcot. (ci-dessous)



## Programmes

Chaque année, nous proposons trois séries de conférences publiques d'envergure ayant pour inspiration F.R. Scott, Hugh MacLennan et Shakespeare qui attirent un vaste public et des conférenciers, acteurs, écrivains, historiens et juristes chevronnés. De plus, nous honorons l'Ami de l'année à l'occasion de chacune de nos assemblées générales annuelles.

Ajoutons que nous épaulons les expositions et autres activités de la Bibliothèque qui mettent en vedette ses collections diversifiées.

Pour en savoir davantage à propos de notre programme de conférences et de nos activités, veuillez vous rendre à :

[mcgill.ca/library-friends](http://mcgill.ca/library-friends)



- Louise Penny, auteure d'œuvres inscrites sur la liste des succès de librairie du *New York Times* et le commanditaire de l'activité, Don Walcot, à la conférence sur Hugh MacLennan, donnée en collaboration avec le Festival littéraire international Metropolis bleu. (gauche)
- Vernissage et réserves visitables de la Collection d'arts visuels de McGill. (haut-droite)
- Conférence F.R. Scott avec Anna Maria Tremonti, journaliste à la CBC, parrainée par M. John Gomery et Mme Pierrette Rayle. (bas-droite)

## La bibliothèque du futur

La Bibliothèque de McGill est sur le seuil de sa métamorphose. La locution latine *Fiat Lux (Que la lumière soit)*, gravée sur le linteau surplombant la première porte de la Bibliothèque, se fait messagère d'une nouvelle vision de l'enseignement, de l'apprentissage et de la recherche. Elle transforme l'établissement en carrefour visionnaire consacré à l'enseignement et à la recherche dans l'ère numérique. Ce projet ambitieux doublera les espaces réservés aux étudiants et aux membres du corps universitaire pour qu'ils puissent étudier et communiquer leurs connaissances de nouvelles manières révolutionnaires. Elle offrira notamment un atrium lumineux, une salle de lecture iconique donnant sur le pavillon Redpath, le campus et le mont Royal, de même qu'un forum étagé polyvalent.

Les Amis de la Bibliothèque militent en faveur de *Fiat Lux* depuis les tout débuts, et c'est avec enthousiasme que ces partenaires poursuivent la création et la concrétisation de cette bibliothèque du futur. Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez vous rendre à :

[mcgill.ca/lib-reimagined](http://mcgill.ca/lib-reimagined).

- Le prix de l'Ami de l'année 2018 a été remis à titre posthume à la professeure émérite Blema Steinberg et au chancelier émérite Arnold Steinberg, CM, OQ, par la principale de McGill, Suzanne Fortier (droite), à leurs filles Donna Steinberg Stern (centre droite) et Margot Steinberg (centre gauche), en compagnie de la présidente des Amis, Ann Vroom (gauche). (ci-dessous)



## Prérogatives des membres

En qualité d'Ami, vous contribuez-vous à l'essor de la Bibliothèque et avez droit à :

- des préavis sur les activités futures du groupe;
- des invitations à l'inauguration des expositions et des autres activités prévues de la Bibliothèque; et
- à des privilèges au chapitre des emprunts.

## Joignez-vous aux Amis de la Bibliothèque!

Renouvelez votre abonnement ou devenez un Ami de la Bibliothèque en vous rendant à [www.mcgill.ca/library-friends/](http://www.mcgill.ca/library-friends/) ou en remplissant le formulaire ci-dessous et en nous le retournant.

### Les frais d'adhésion s'élèvent à 50 \$ et sont déductibles d'impôts.

Nom \_\_\_\_\_  
 Adresse \_\_\_\_\_  
 Ville \_\_\_\_\_ Province \_\_\_\_\_ Code postal \_\_\_\_\_  
 No de tél. \_\_\_\_\_ Courriel \_\_\_\_\_

### Mode de règlement

Carte de crédit : McGill accepte les cartes Visa, Mastercard et American Express.

No de carte de crédit \_\_\_\_\_  
 Date d'expiration \_\_\_\_\_  
 Signature \_\_\_\_\_

Ou  
 Chèque à l'ordre des : Les Amis de la Bibliothèque de McGill

### À l'attention de :

Bureau de la doyenne des bibliothèques  
 Édifice Bibliothèque McLennan, rez-de-chaussée  
 3459, rue McTavish, Montréal, QC Canada  
 H3A 0C9 Tél. :514-398-4677